

(b) The tension prevailing in the Territory in April, 1950, at the time of the transfer of power to the Italian Administration had been resolved and an atmosphere of peace, calm, liberty and co-operation had been restored in Somaliland,

(c) There was no smuggling of arms at the Ethiopian frontier,

(d) There was no foundation for the petitioner's allegations concerning the dissemination of anti-Ethiopian propaganda; and

(e) The Administration had endeavoured to foster friendly relations with the Ethiopian people and looked forward to the resumption of diplomatic relations between Ethiopia and Italy,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Notes* the assurance of the Administering Authority that it is its policy to promote friendly relations with Ethiopia;

3. *Draws the attention* of the petitioner to the fact that all questions concerning the administration of the Trust Territory of Somaliland under Italian administration have been and will continue to be examined by the Council in connexion with its annual examination of the conditions in the Territory;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

364th meeting,  
2 July 1951.

**370 (IX). Petition from the Somali Youth League, Branch of Alula (T/Pet.11/22), concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its ninth session the petition from the Somali Youth League, Branch of Alula (T/Pet.11/22), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. G. Fornari as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/908) as well as of the oral statement of the special representative to the effect that candidates for the Territorial Council were not selected by the Regional Assemblies as representatives of parties, but as representatives of tribal organizations; and that the political parties were represented in the Territorial and Residency Councils,

*The Trusteeship Council*

1. *Considers* that, in view of the conditions prevailing at present in the Territory, the tribal structure cannot be arbitrarily ignored, and a fully representative political system cannot be established immediately;

2. *Invites* the Administering Authority to continue to introduce gradually a more democratic political system in which the non-traditional elements of the Territory will be encouraged to make their voices heard;

b) La tension qui régnait dans le Territoire en avril 1950 à l'époque du transfert des pouvoirs à l'Administration italienne a disparu et la Somalie a retrouvé une atmosphère de paix, de calme et de coopération,

c) Il n'y a pas eu de contrebande d'armes à la frontière de l'Ethiopie,

d) Les allégations du pétitionnaire relatives à la diffusion d'une propagande anti-éthiopienne sont dépourvues de fondement,

e) L'Administration s'est efforcée d'encourager des relations amicales avec le peuple éthiopien et espère voir rétablies les relations diplomatiques entre l'Ethiopie et l'Italie,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Prend note* de la déclaration de l'Autorité chargée de l'administration, qui assure qu'elle a pour but d'encourager des relations amicales avec l'Ethiopie;

3. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur le fait que toutes les questions relatives à l'administration du Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne ont été et continueront d'être l'objet de l'attention du Conseil à l'occasion de son examen annuel de la situation dans le Territoire;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

364ème séance,  
2 juillet 1951.

**370 (IX). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Alula (T/Pet.11/22), concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa neuvième session, la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Alula (T/Pet.11/22), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. G. Fornari comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/908) ainsi que de la déclaration verbale du représentant spécial, d'où il ressort que les assemblées régionales n'ont pas choisi les candidats au Conseil territorial à titre de représentants des partis, mais à titre de représentants des organisations tribales, et que les partis politiques sont représentés au Conseil territorial et dans les Conseils de résidence,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Estime* qu'en raison de la situation actuelle du Territoire, on ne saurait arbitrairement considérer la structure tribale comme inexistante ni instituer d'emblée un système politique pleinement représentatif;

2. *Invite* l'Autorité chargée de l'administration à continuer à mettre progressivement en vigueur un système politique plus démocratique qui encouragera les éléments non traditionnels du Territoire à se faire entendre;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

364th meeting,  
2 July 1951.

**371 (IX). Petition from the International Ethiopian Council for Study and Report (T/Pet.11/23) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its ninth session the petition from the International Ethiopian Council for Study and Report (T/Pet.11/23), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. G. Fornari as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/908),

*The Trusteeship Council*

*With regard to the progress report<sup>16</sup> of the United Nations Advisory Council for the Trust Territory of Somaliland under Italian administration:*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the fact that the progress report of the Advisory Council was considered by the General Assembly of the United Nations at its fifth session, before it adopted the Trusteeship Agreement for Somaliland;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the fact that the Trusteeship Council does not feel called upon to decide whether the allegations contained in the petition truly reflect the views set forth in the above-mentioned report of the United Nations Advisory Council;

3. *Draws the attention* of the petitioners to the fact that all questions relating to the administration of Somaliland have been and will continue to be examined by the Trusteeship Council in connexion with its annual examination of the conditions in the Territory;

4. *Draws the attention* of the petitioners to the recommendations<sup>17</sup> on Somaliland under Italian administration adopted by the Trusteeship Council at its ninth session.

*With regard to the boundaries between Somaliland and Ethiopia:*

5. *Notes* that the question of the procedure to be adopted to delimit the boundaries of the former Italian colonies, in so far as they are not already fixed by international agreement, was disposed of at the fifth session of the General Assembly in resolution 392 (V) of 15 December 1950;

6. *Draws the attention* of the petitioners to that part of the above-mentioned resolution which concerns the Trust Territory of Somaliland;

7. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution.

<sup>16</sup> See *Official Records of the General Assembly, Fifth Session, Annexes*, Agenda item 21 (c), document A/JC.4/178.

<sup>17</sup> *Ibid.*, Sixth Session, Supplement No. 4.

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

364ème séance,  
2 juillet 1951.

**371 (IX). Pétition de l'International Ethiopian Council for Study and Report (T/Pet.11/23) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa neuvième session, la pétition de l'International Ethiopian Council for Study and Report (T/Pet.11/23), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. G. Fornari comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/908),

*Le Conseil de tutelle*

*En ce qui concerne le rapport sur l'état des travaux du Conseil consultatif des Nations Unies pour le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne<sup>16</sup>:*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur le fait que l'Assemblée générale des Nations Unies a examiné lors de sa cinquième session, avant d'adopter l'Accord de tutelle pour la Somalie, le rapport sur l'état des travaux du Conseil consultatif;

2. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur le fait que le Conseil de tutelle ne pense pas qu'il lui appartienne de décider si les allégations contenues dans la pétition reflètent fidèlement les vues exposées dans ledit rapport du Conseil consultatif des Nations Unies;

3. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur le fait que toutes les questions relatives à l'administration de la Somalie ont été et continueront d'être l'objet de l'attention du Conseil de tutelle à l'occasion de son examen annuel de la situation du Territoire;

4. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les recommandations adoptées par le Conseil de tutelle, lors de sa neuvième session, au sujet de la Somalie sous administration italienne<sup>17</sup>;

*En ce qui concerne les frontières entre la Somalie et l'Ethiopie:*

5. *Note* que la procédure à adopter pour délimiter les frontières des anciennes colonies italiennes, pour autant qu'elles ne se trouvent pas déjà fixées par des arrangements internationaux, est fixée par la résolution 392 (V) adoptée par l'Assemblée générale le 15 décembre 1950, lors de sa cinquième session;

6. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la partie de cette résolution qui concerne le Territoire sous tutelle de la Somalie;

7. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de

<sup>16</sup> Voir *Documents officiels de l'Assemblée générale, cinquième session, annexes*, point 21c de l'ordre du jour, A/JC.4/178.

<sup>17</sup> *Ibid.*, sixième session, Supplement No. 4.